

INHALT

Editorial

Forensic addiction treatment: A neglected issue or a technical challenge?

Klaus Hoffmann 69

Review

Using disulfiram (Antabuse®) in substance-abuse treatment

Robert Olbrich 72
Roland Olbrich

Special Issue:

Forensic psychiatry and addiction

Guest editor: Klaus Hoffmann

Commitment of offenders to drug or alcohol rehabilitation under German criminal law

Joachim Weimer 82

Drug use and dependence as they relate to criminal law and driving regulations

Karl-Rudolf Winkler 90

Forensic treatment of drug addicted offenders in North Rhine-Westphalia

Bernhard Wittmann 102

Clinical Practice and Health Politics

The basic conditions under which addicted patients are covered by health insurance

Otto E. Krasney 111
Lutz G. Schmidt

Commentaries

Comment to the paper »The basic conditions under which addicted patients are covered by health insurance«

Jürgen Fritze 118

The necessity for the modification of the basic conditions in the private health insurance

Volker Weissinger 119

Commentary on the paper »The basic conditions under which addicted patients are covered by health insurance«

Götz Mundle 121

Conference Review

18th annual conference of the head physicians of inpatient addiction treatment

Thomas Kuhlmann 123

News from DG-Sucht

124 Nachrichten aus der DG-Sucht

News

125 Nachrichten

New Publications

126 Neue Literatur

Upcoming Conferences

127 Tagungsankündigungen

Instructions for Authors

128 Hinweise für Autoren

Editorial

Strafrechtlich angeordnete Suchtbehandlung im Maßregelvollzug – Stiefkind der Suchttherapie oder fachliche Herausforderung?

Übersichtsarbeit

Disulfiram (Antabus®) in der Suchtbehandlung

Themenschwerpunkt: Forensik und Sucht

Gastherausgeber: Klaus Hoffmann

Juristische Grundlagen der Unterbringung alkohol- und drogenabhängiger Straftäter in Entziehungsanstalten nach §64 StGB

Drogenabhängigkeit und Drogenkonsum unter strafrechtlichen und verkehrsrechtlichen Gesichtspunkten

Zur Situation der Versorgung von § 64-Patienten in Nordrhein-Westfalen

Forum für Praxis und Gesundheitspolitik

Rahmenbedingungen der Krankenversicherung suchtkranker Patienten

Kommentare

Kommentar zum Beitrag »Rahmenbedingungen der Krankenversicherung suchtkranker Patienten« von O. E. Krasney und L. G. Schmidt

Zur Notwendigkeit der Veränderung der Rahmenbedingungen in der privaten Krankenversicherung

Kommentar zum Artikel »Rahmenbedingungen der Krankenversicherung suchtkranker Patienten«

Tagungsbesprechung

18. Jahrestagung des Suchtausschusses der Bundesdirektorenkonferenz psychiatrischer Krankenhäuser, Bezirkskrankenhaus Wörlershof, vom 25.–26. Januar 2007